
   

 

Rohelise Kooli töörühma koosolek 

 

28. august 2023  

 

Kohal: Roosika Kann, Kaire Rikolas, Liina Savolainen, Jaana Raimets, Katrin Raaperi, Sandra 
Rohesalu, Marina Vahi, Riina Aasmaa 

Puudu: Eve Kirmjõe    

 

Päevakord:  

1. Uued liikmed 
2. Vaatame üle vahearuande tagasiside  
3. Rohelise kooli noorte ja arendusmeeskonna ühisüritus, värbamine  
4. Septembri, oktoobri tegevused  
5. Jooksvad küsimused  

1. Uued liikmed. 

Tervitame uusi meeskonna liikmeid: Sandra Rohesalu, Marina Vahi, Riina Aasmaa. Sandra huvi 
panustada kooliaeda, Marina huvi seotud mere ja paberi liigiti kogumisega, üldiselt rohelise 
mõtteviisiga ja Riina südameasjaks olnud lilleringid, kuid samuti roheline mõtteviis.  

Meeskonnast lahkusid Aet Urbas ja Stanislav Nemeržitski, sest nemad ei tööta enam Randvere 
koolis. 

 2.  Vaatame üle vahearuande tagasiside. 

Tagasiside Meeli Metsalt, Rohelise kooli programmi koordinaatorilt: „Teil on sisukad tegevused 

ja hea meel näha, et teete ka näiteks rahvusvaheliselt aktiivset koostööd: näiteks koostöö Poola 

kooliga, keskkonnatöörühma liikme Erasmus+ koolitus koostöös Viimsi Noortekeskusega 

Rumeenias, SchoolFood4Change projekti kaudu külaskäik Belgiasse. Õpilased-õpetajad saavad 

sedakaudu väärtuslikku kogemust. Teistsugune kultuuriline vaade keskkonnahoiu teemadele 

mõjub kindlasti inspireerivalt.  



   
  
Keskkonnaanalüüs on kenasti olemas ning siit tulevad ilusasti välja valdkonnad, millega on 
koolis hästi (näiteks jala ja rattaga kooli saabujate üldiselt suur osakaal, 64%) ning valdkonnad, 
millele tuleb siis tulevikus rohkem pühenduda (vahearuandes olete ka välja toonud prügi 
sorteerimise organiseerimise jätkamise vajalikkuse).  
  
Ressursikulu andmetest loeb välja anduritega LED valgustite mõju elektri tarbimise 
vähenemisele. Ettepanek ressursikulu analüüsi osas. Tundub, et vee ning küttekulu tasub 
visualiseerida eraldi graafikul – sedasi tuleb muutus neis visuaalselt paremini välja. Sedasi saab 
ühele teljele lisada ajamõõte (kulu kuude lõikes).  
  
Ressursikulu analüüs olemas, keskkonna tegevuskava sisukas. Samuti on hea meel näha, et 
saate õppeaasta jooksul keskkonnatöörühmaga regulaarselt kokku ning tegevused on läbi 
mõeldud. Järgmisel aastal saate tiimi siis laiendada III kooliastme õpilaste võrra? :)”  
 
Lähtuvalt tagasisidest otsustati selle õppeaasta teemadeks võtta prügi, kooliõu, elurikkus ja 
loodus. 
   
3. Rohelise kooli noorte ja arendusmeeskonna ühisüritus, värbamine. 

Kiri 5.-8. klassi õpilastele üleskutsega liituda Rohelise kooli noortega. Vastutab: Liina 

Ühisüritus Tallinna Botaanikaaias oktoobris, pigem enne koolivaheaega. Vastutab: Kaire 

4. Septembri, oktoobri tegevused 

Septembris: talgupäev (ettepanekuna 6. septembriks kui tunniplaani veel ei ole), 
Maailmakoristuspäeval osalemine (vastutab Liina), keskkonnaküsitluse ettevalmistus, 
kommunikatsioon (vastutab Liina).  

Oktoober: ühisüritus RK noorte ja meeskonnaga (vastutab Kaire).  

5. Jooksvad küsimused 

- Lilleringid – lilleringe on 17, hetkel 1 ei kuulu kellelegi, aga küsimus on tõstatunud ka teiste 
lilleringide „omanike“ poolt ja ka administraatorilt, kes suvel, sügise hakul kõik lilleringid korda 
tegi, et kes neid ikkagi hooldama peaks.  

Ettepanek: jagada lilleringid neile, kes seda soovivad. Saata küsimus klassijuhatajatele, et kes 
soovib lilleringi, kes mitte ja “vaikimine tähendab nõusolekut”. Vastutab: Katrin 

-Rohelised taimed koolimajas – suveks klassidest ja erinevatest ruumidest kokku kogutud 
taimed viiakse omanike poolt tagasi oma kohtadele (Jaana teeb kirja personalile). Omanikuta 



   
lilled jäävad koolimaja peale laiali ja õpetaja Anu oma õpilastega korraldab kastmist (õpetaja 
Anuga kokkulepe olemas). Kes soovib, võib vabasid väiksemaid taimi oma klassi, ruumi viia. NB! 
Suured taimed jätame ühistesse ruumidesse.  

- Täheldatud on probleem, et wc kabiinides, kus on anduritega tuled, jäetakse uksed lahti ja kui 
keegi läheb käsi pesema, siis lähevad tuled wc kabiinis põlema.  

Ettepanek: Wc kabiinide ustele (mõnele uksele sisse, mõnele välja) sildid. Vastutajad: Marina, 
Riina (sildid ja nende ustele üles panemine), Roosika (saadab info personalile).  

- Probleem on ikkagi paberi sorteerimisega klassides – puudub ka eraldi kast, märgistus. Samuti 
probleemiks, et paberi kogumise kastidesse on koristaja pannud kilekotid.  

Ettepanek: kastidest peaks kilekotid välja võtma, et mitte toote plastikprügi juurde. Õpilased 
saavad hakata tegema seiret ja Jaana suhtleb haldusjuhiga, kes info koristajatele edastaks. 

- Aiatööriistad. Kooliaeda oleks vaja juurde järgmiseid töövahendeid: reha (5kt), labidas (2x), 
töökindaid, 3l kastekann (4x), kõblad (5x). Katrin paneb kirja, Kaire tellib. 

- Protokollimine. Sandra on valmis võtma protokollimise järgmisest koosolekust endapeale. 

 

Järgmine koosolek 9. või 11. oktoober kell 14.30 


